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I. Časť 
 

Text: Ježiš im opäť riekol: Pokoj vám! Ako mňa poslal Otec, aj ja posielam vás. 

Ján 20, 21 

Suspírium:  

V cirkvi Tvojej svätej vinica Tvoja stojí, Bože, a Ty nás stále povolávaš,  

Aby sme pracovali ako robotníci Tvoji,   

Ako nám prácu vymeriavaš a dávaš,  

Nenechávaj nás nečinne, zaháľajúc stáť,  

Ale pokiaľ je deň, verne pracovať,       

Po  práci dôjsť k nebeskej radosti,  

Čo zasľúbenej odplate Tvojej milosti. Amen. 

 

Milí bratia a sestry v Kristu Ježiši! 

Úvod: 

Posledné roky sa v našej cirkvi tu v ČR snažíme priniesť do života cirkvi, cirkevných zborov 
myšlienku aby každý rok bol venovaný jednej téme. Tá  by mala byť takou nosnou od ktorej 
sa odvíjajú aj aktivity v spoločenstve cirkvi, cirkevných zborov. 

Dôvodom bolo a je priniesť podnety pre hľadanie a nachádzanie možností danú tému 
spracovať rôznym spôsobom a dať istý náboj, pozitívny posun, pri práci v cirkvi a cirkevných 
zborov. V Neposlednom rade je za tým aj myšlienka vniesť istý poriadok, systém, myšlienku 
našej vnútromisijnej, pastorálnej ale aj hospodárskej činnosti. Od tých nosných myšlienok 
nájsť prepojenie k tomu, čo žijeme, osobne, v spoločnosti, v rodine a tiež nezabúdať na 
dôležité momenty života cirkvi, spoločnosti z histórie. 

V súvislosti s tým si kladieme otázky:  Ako sa toho dokážeme zhostiť?, Ako skutočne tieto 
myšlienky pretavíme do zamýšľaného, plánovaného života cirkvi a cirkevných zborov?  

Tento rok nás sprevádzal text písma svätého evanjelia Jána 20, 21. Do akej miery sa táto 
hlavná myšlienka dostala do života cirkvi a cirkevných zborov? Odpoveď môžeme nájsť v tom 
do akej miery si to osvoja bratia farári, sestra farárka, ostatní spolupracovníci v cirkevných 
zboroch. Ja osobne si myslím, že snaha ponúknuť cirkvi akúsi nosnú myšlienku pre prácu 
a duchovný život sa nestretá s veľkým záujmom. Je to skôr taká kŕčovitá snaha o poskytnutie 
témy bez odozvy. Prečo je to tak? Odpovedí môže byť viacero. Na jednej strane to môže byť 
spôsobené obmedzenými aktivitami cirkvi z dôvodu opatrení covid – 19. Alebo tá vybratá 
nosná téma nesúznie s potrebami cirkevných zborov a míňa sa vlastným potrebám zborov 
a ich duchovného života, no sú aj iné dôvody ako napríklad otázky: čo nás ako cirkevné zbory 
spája okrem toho, že sme súčasťou jednej cirkvi, ako sa poznáme, ako sa o seba navzájom 
zaujímame, ako nám záleží na tom druhom? 

Z textu pre tento rok, ktorý sa chystáme hodnotiť a do veľkej miery je už za nami znie: 

Pán Ježiš 

prináša pokoj 

posiela nás 

pracovať na svoju vinicu 

 



 

AD1: Vzkriesený Kristus prichádza k svojim učeníkom, ktorí sú zhromaždení a plní strachu. To 
prvé, čo im hovorí: Pokoj vám! (hebr. Šalom aleicum). Bol to bežný pozdrav, ktorý 
v orientálnom svete poznáme dodnes. V tejto situácii však nejde len o dodržanie 
spoločenského bontónu. Pán Ježiš prichádza k učeníkom, ktorí sa báli. Boli naplnení obavami, 
keď sami nedokázali vidieť dopredu a nedokázali odhadnúť svoju situáciu. 

Podobne prichádza k nám, ktorí sa bojíme, nedokážeme odhadovať našu situáciu, situáciu 
našej cirkvi, máme obavy o budúcnosť. Situácia v ktorej sa nachádzame prináša veľa reakcií 
strachu. Bojíme sa: o zdravie, o život, o prácu, o živobytie, o deti a možno ešte iné. Niekedy 
si ten strach nepripúšťame, niekedy mu dávame veľmi veľa priestoru. Pozor! Strach si netreba 
zamieňať so zodpovednosťou alebo opatrnosťou, starostlivosťou. 

Pán Ježiš do tej našej životnej situácie hovorí Pokoj Vám! Nebojte sa lebo som s vami, som 
pri vás, poznám vašu životnú situáciu. Nie je dôvod na strach.  

Za nami je ďalší rok na vinici Pánovej. Niektoré podujatia a pripravované aktivity vyšli dobre, 
alebo podľa možností, niektoré sme museli opäť kvôli covidu odložiť. Na začiatku tohto roku 
sme aj my počuli pozdrav Pána Ježiša – Pokoj vám! Prijali sme tento pozdrav, dokázali sme 
prežívať tento pokoj?  

AD2: Pán Ježiš posiela svojich učeníkov. Potom ako ich zbavuje strachu svojou prítomnosťou 
a svojim Slovom dáva im úlohu. Ukazuje, že je potrebná aktivita, činnosť. Učeníci nechodili 
a neboli pri Pánovi Ježišovi aby strávili pekné chvíle. On ich pripravoval, aby ich vyslal do 
služby tomuto svetu, služby evanjelia. 

Toto vyslanie nie je dôsledok aktuálnej situácie. „Ako mňa poslal Otec, Ja posielam vás“, 
hovorí Pán Ježiš. Ukazuje, že toto poslanie je pokračovaním Božieho plánu spásy, záchrany 
sveta, ktorého súčasťou sa stali učeníci. Z pôvodného gréckeho textu ale môžeme 
porozumieť, že toto poslanie sa netýka len učeníkov. Toto poslanie Pána Ježiša sa cez 
učeníkov a celý rad Jeho služobníkov – apoštolských otcov, cirkevných otcov, našich predkov 
– ktorých si pripomíname  (ich vieru, odkaz viery života) posúva ďalej. 

V minulom roku sme si chceli pripomenúť a sčasti aj pripomenuli postavu Juraja Tranovského. 

V tomto roku sme si pripomínali tých, ktorí v ťažkých časoch temna položili svoj život – Ján 
Jesenius, gróf Schlick alebo ďalší mučeníci, ktorí boli popravení na staromestskom námestí 
21. júna 1621. Ich odkaz sme si v tomto roku pripomínali. 

Toto poslanie sa ale týka aj nás. Pán Ježiš týmito slovami ev. Jána posiela nás. Ako Jeho 
poslal Otec a On vyslal učeníkov, vysiela i nás na vinicu Pánovu – cirkev. 

Vo víre situácie obmedzení, zákazov – akoby sme aj my zostávali za tými zatvorenými 
dverami našich domácností, nášho vnútra. Ale Pán Ježiš prichádza a hovorí nám nebojte sa – 
On je s nami. On je Pán. Situácia je vážna ale sme v rukách nášho Pána, ktorý každú situáciu 
má rovnako vo svojich rukách. 

Najdôležitejšie je nerezignovať a poddať sa nemohúcnosti.  

AD3: Pán Ježiš posiela svojich učeníkov do sveta s úlohou vybavených prítomnosťou Ducha 
Svätého. Dáva im takú netradičnú úlohu. Zvestujte odpustenie hriechov. Nezainteresovaný by 
si mohol pomyslieť:  „no mohol im možno dať oveľa ušľachtilejšiu úlohu veď bolo treba toľko 
(z ľudského pohľadu) dôležitejších problémov riešiť.“ 

Pán Ježiš nás zmieruje s nebeským Otcom a to je to najpodstatnejšie. Kým všetko ostatné má 
dosah na náš život na zemi, odpustenie hriechov je to, čo nám otvára dvere k nebeskému 
Otcovi. Rovnako vysiela aj nás na svoju vinicu 

Pán Ježiš nás nepozýva len do spoločenstva s Ním vo sviatočný deň ale žiť život viery každý 
deň. Vysiela nás slúžiť a pracovať v cirkvi a pre cirkev. Či sme toto poslanie počuli? Či sme ho 
využili? 

Amen. 



 

II. ČASŤ 
 

Život cirkvi 
 
Synoda uplynulý rok vzhľadom na opatrenia súvisiace s covid-19 prebehla korešpondenčne. 
Záver roka prebehol v cirkvi podľa možností. Služby Božie v cirkevných zboroch počas 
vianočných sviatkov prebehli s ohľadom na obmedzenia.  
Na januárovom zasadnutí cirkevnej rady bol vyhlásený termín farárskych a jáhenskej skúšky. 
Zároveň na začiatku roka sme uviedli rok 2021 ako rok venovaný starostlivosti o vinicu 
Pánovu – cirkev v zmysle slov Pána Ježiša z ev. Jána 20, 21. 
Opäť s ľútosťou musím konštatovať, že prvú časť roka 2021 poznačila epidémia covid-19 
a opatrenia s ňou súvisiace. Niektoré plánované stretnutia a aktivity sme posúvali, iné odložili 
a niektoré úplne zrušili a to podľa dôležitosti, či aktuálnosti pripravovaných podujatí.  
 
Farárske skúšky a jáhenská skúška sa konali v posunutom termíne v apríli. Skušobná komisia 
skonštatovala, že všetci uchádzači farárske skúšky zložili – a to brat D.F. Žbánek, M. Damašek 
a O. Kotsch. Skušobná komisia sa kladne vyjadrili aj k jáhenskej skúške br. A. Ebersona.  
 
26. apríla sa uskutočnila online pastorálna konferencia so SCEAV a duchovnými Liptovsko-
oravského seniorátu ECAV na Slovensku. 
 
Pripravovaný duchovný víkend v hoteli Renospond, ktorý už bol raz odložený, sme museli 
znovu posunúť na rok 2022. Verím, že už v budúcom roku sa nám podarí realizovať toto 
podujatie. Práve takéto stretnutia sú tým prostredím, kde sa členovia cirkvi viac poznávajú 
v každom ohľade a to buduje vzájomnú dôveru, pozýva k spolupráci a otvára dvere práve 
k tomu, čo sme chceli pri plánovaní roku 2021 zdôrazňovať – práca na vinici Pánovej, v našej 
cirkvi.  
 
Záhradná slávnosť, ktorú vnímame ako stretnutie členov cirkvi mimo bohoslužobného 
priestoru sa neuskutočnila. Svätodušné slávnosti s pripomenutím pamiatky posvätenia 
chrámu Božieho sv. Michala V Jirchářích prebehli len v „obyčajnom“ režime, bez hostí. 
 
Noc kostolov ako podujatie, ktoré slúži pre otvorenie sa našej cirkvi a cirkevných zborov voči 
spoločnosti bola len v „núdzovom“ režime, kde bol chrám Boží otvorený pre záujemcov ale 
bez programu.  
 
Do života našej cirkvi vstúpili i smutné udalosti. Po dlhej a namáhavej chorobe si Pán života 
i smrti povolal k sebe osobnosť našej cirkvi, dlhoročného presbytera, dozorcu Slovenského 
ev.a.v. cirkevného zboru v Prahe, zástupcu st. konzistora ECAV v ČR, Doc. MUDr. Miloslava 
Hroboňa, CSc. V nádeji vzkriesenia sme sa s našim spolubratom rozlúčili 12. júna 2021 
v chráme Božom sv. Michala za účasti jeho najbližších ale aj cirkevného zboru, členov cirkvi 
ale aj širokej spoločnosti jeho kolegov a priateľov z prostredia slovenských spolkov v ČR. 
 
Program ECAV v ČR pripravovaný na jún sa nám podarilo zrealizovať. 8. júna sa v chráme 
Božom sv. Michala uskutočnila prednáška Prof. Jiřího Mikulca na tému „Dopady Bílé hory na 
společnost v českých zemích: exekuce, konfiskace, rekatolizace“. Prednáška bola 
organizovaná v spolupráci s Lutherovou spoločnosťou. Touto prednáškou ale aj následnými 
ďalšími prednáškami 19. júna sme si pripomínali tak smutnú udalosť popravy 27 vodcov 
stavovského povstania na Staromestskom námestí. V tomto roku to bolo okrúhle 400. výročie 
tejto udalosti. Medzi popravenými boli viacerí, ktorí sa hlásili k Augsburskému vyznaniu ako 
napríklad: O. Schlick, J. Jesenius. Práve osobnosť J. Jesenia sme si pripomínali spoločne 
s pozvanými hosťami a prednášajúcimi: bratom biskupom Waldemarom Pytelom – biskupom 
Wroclawskej diecézy Evanjelickej cirkvi a.v. v Poľsku, bratom biskupom Jánom Hroboňom – 
biskupom ZD ECAV na Slovensku a Doc. Petrom Hlaváčkom – historikom a predsedom 
Lutherovej spoločnosti. V troch prednáškach nám priblížili postavu J. Jesenia z rôznych 



 

perspektív. Pripomenutie si tohto smutného výročia sme zavŕšili spoločnými službami Božími 
dňa 20. júna 2021, kde nám zvesťou Božieho slova poslúžil brat biskup W. Pytel, spovedným 
príhovorom zase brat biskup J. Hroboň. Toto spoločné stretnutie ale pootvorilo možnosti 
spolupráce práve s wroclawskou diecézou a ostali sme v kontakte i spoločných rozhovoroch 
ďalej.  
 
V septembri sme v obmedzenom režime zrealizovali plánovaný výlet našej cirkvi do Slavoníc 
a mesta Telč. Pre malý záujem o tento výlet sme pristúpili k tomu, že sme necestovali 
spoločne autobusom, ale doprava bola individuálna. Bol to covid alebo niečo iné, čo neoslovilo 
či odradilo členov cirkvi zúčastniť sa. Pretože miesto a program boli naozaj veľmi dobre 
vybraté a pripravené. Mohli sme opäť načrieť do minulosti predkov hlásiacich sa k CA 
(Confesio Augustana alebo Augsburské vyznanie). V Slavoniciach sme spali (väčšina) v dome, 
kde je dodnes zachovaná pôvodná luterská modlitebňa, kde sa Boží ľud schádzal k službám 
Božím. Po viac ako 400 rokoch tam opäť zaznel spev luterských piesní, modlitieb a zvesť 
Božieho slova. Ukazuje sa, že aj tu je možné obnoviť, či opatrnejšie povedané pokúsiť sa 
obnoviť činnosť našej cirkvi. K tomu budú smerovať ďalšie kroky. 
 
Spoločne s bratom riaditeľom úradu ECAV v ČR, Jánom Macom a bratom Petrom Hlaváčkom 
sme v septembri realizovali plánovanú návštevu Ev. a. v. cirkevného zboru vo Wroclawi. 
V piatok, po našom príchode zazneli na tému J. Jesenius prednášky P. Hlaváčka a A. Szojku. 
V sobotu sme navštívili chrám Boží „pokoja“ vo Swidnici – artikulárny chrám postavený po 
vydaní tolerančného patentu. Večer sme spoločne s bratom farárom Orawieckym a manželmi 
Mikolajczikovými diskutovali o možnosti ďalšej vzájomnej spolupráci. Mali sme možnosť vidieť 
prácu domáceho cirkevného zboru v oblasti školstva, diakonie, dobrovoľníckej práce 
a starostlivosti o seniorov, čo bolo veľmi inšpiratívne. V nedeľu sme spoločne oslavovali nášho 
nebeského Otca na službách Božích. Je určite nádejné, že je tu veľký potenciál a vôľa oboch 
strán pre vzájomnú spoluprácu.  
 
Dňa 3. októbra sa v našej cirkvi po 3 rokoch opäť konala slávnosť ordinácie. V túto nedeľu 
sme do služby v cirkvi vyslali skladaním rúk a požehnaním dvoch spolubratov, ktorí zložili 
ordinačný sľub a odhodlali sa k tejto vzácnej a náročnej práci. Tu sa asi najviac uplatnilo heslo 
našej cirkvi pre rok 2021 „Pokoj vám! Ako mňa poslal Otec, aj ja posielam vás.“ J 20, 21 
Ordinovaní a do služby cirkvi boli vyslaní bratia D. F. Žbánek a M. Damašek. Na službách 
Božích bol slávnostným kazateľom brat biskup Peter Mihoč, biskup VD ECAV na Slovensku 
a ku spovedi nás zvesťou Božieho slova pripravil brat biskup Tomáš Tyrlík, biskup SCEAV, 
liturgiu k sviatosti Večere Pánovej vykonal brat James Krikava, riaditeľ misie LCMS pre 
euroázijskú oblasť.  
 
Vo štvrtok 21. októbra sa uskutočnila ešte pripravovaná a z jarného termínu presunutá 
prednáška prof. Nejeschlebu „Jan Jesenský, luterán, renesanční Evropan a jeho myšlenkový 
svět“. Aj táto prednáška bola organizovaná v spolupráci s Lutherovou spoločnosťou.  
 
Pamiatka reformácie nám tohto roku vyšla na 31. októbra a pri tejto príležitosti sme mali 
možnosť osloviť spoločnosť prostredníctvom rozhlasových služieb Božích.  
 
Dňa 6. novembra sa v priestoroch Lutherovej siene konal prípravný celorepublikový výbor 
SDM pre prípravu SDM na rok 2022. Privítali sme na našej pôde 12 sestier z partnerských 
cirkví ERC a jednu domácu sestru, ktorá zastupuje dlhodobo našu cirkev v tomto výbore.  
 
Ako ostatné podujatie plánované a pripravované v roku 2021 (do obdobia synody) sa ešte 
uskutočnila presunutá spoločná pastorálna konferencia SCEAV, LOS ECAV na Slovensku, 
LECAV a ECAV v ČR. Žiaľ aj do tohto podujatia zasiahol covid a tak účastníkov konferencie 
bolo oveľa menej (aj z našej cirkvi) ako obyčajne, čo môžem konštatovať, že je na škodu 
veci, pretože prednášatelia (P. Černý, C. Rentzing, T. Gulán) mali pripravené výborné 
prednášky.   



 

Ďalšie aktivity cirkvi 
 
Každý mesiac pred zasadnutiami cirkevnej rady prebieha stretnutie duchovných ECAV v ČR, 
kde sa stretáme k spoločným rozhovorom ale aj administratívnym úlohám, ktoré je potom 
potrebné preniesť do života cirkevných zborov. V rámci týchto stretnutí prebieha spoločné 
štúdium Písma svätého, respektíve duchovní ECAV v ČR pripravia prednášku na voľne vybratú 
tému a nasleduje diskusia. Je to spôsob akým sa chceme navzájom vzdelávať, či pomáhať si 
rozširovať exegetické, pastorálne, dogmatické a ďalšie vedomosti. Tento čas využívame aj na 
stretnutia s hosťami – z oblasti teológie a spoločenského, akademického diania. Následne sa 
stretáme aj pri spoločných službách Božích, ktoré sú otvorené pre všetkých. 
 
V rámci napĺňania koncepcie ECAV v ČR pre roky 2021 – 2025 boli predsedníctvom ECAV v ČR 
zakúpené byty. V zmysle koncepcie chýba ešte kúpiť jeden byt. 
 
 
Celocirkevné podujatia: 
 
Medzi celocirkevné aktivity ešte však spomeniem prípravu zamyslení v ekumenickom projekte 
„Denní čtení“, kde naši duchovní prispievajú svojimi úvahami pre veriacich rôznych 
denominácií a je možné si túto publikáciu zakúpiť aj v našej cirkvi. 
 
Spoluúčasť na podujatiach s celospoločenským významom: 
 
Aj túto oblasť značne zastihli opatrenia súvisiace s covid-19 a preto viaceré podujatia boli buď 
organizované v obmedzenej miere alebo sa vôbec nekonali.  
Rok 2021 sme začali ekumenickou novoročnou slávnosťou vždy 1.1. od 18:00.   
Svätodušná vigília v katedrále sv. Víta sa nekonala. 
Noc kostolov – u nás v chráme Božom sa konala v obmedzenom režime (už spomenuté vyššie 
v správe) 
 
21. jún 2021 – spomienkové stretnutie predstaviteľov ERC a RKC na Staromestskom námestí 
pri 400. výročí popráv 27 vodcov stavovského povstania. 
 
Modlitba za domov – v obmedzenom režime 28.10.2021 / tohto podujatia sa zúčastnilo 
niekoľko našich sestier bývajúcich na sídl. Barrandov v rámci dobrovoľníckej pomoci pri 
sprievodnom programe tohto podujatia za čo im srdečne ďakujem. 
 
Zvláštnu pozornosť venujem ešte jednej udalosti. V prvej polovici tohto roku 
zasiahlo tornádo oblasť južnej Moravy. Naša cirkev sa prostredníctvom zbierky 
zapojila do procesu pomoci ľuďom zasiahnutým touto prírodnou katastrofou. 
Ukázali sme, že vieme pomáhať. Jednej rodine, ktorá prepadla cez sito všeobecnej 
spoločenskej pomoci sme pomohli pri oprave domu a okolia, ktoré bolo tornádom 
zničené. Spolu sme vyzbierali viac ako 69 tisíc KČ. Po doplnení prostriedkov 
z ústredia našej cirkvi sme zaslali tejto rodine 80 000.-KČ. Ďakujem všetkým, ktorí 
sa do tejto zbierky zapojili  a tak sme mohli ukázať aj našu aktivitu smerom 
k spoločnosti.  
 
 
Spolupráca s inými cirkvami: 
 
V tejto oblasti spomeniem spoluprácu s ECAV na Slovensku, aj keď spolupráca bola počas 
pandémie utlmená verím, že sa opäť dostane do štandardných koľají. Spolupracujeme 
samozrejme aktívne s partnerskými cirkvami SCEAV a LECAV. K týmto sa v tomto roku 
predala aj Wroclawská diecéza Ev. cirkvi a. v. v Poľsku.  
 



 

Tu samozrejme nemôžem vynechať pravidelnú účasť na riadiacom výbore ERC, v jednotlivých 
výboroch ERC a VZ ERC. 
 
Veľmi dobrá je spolupráca so spolkom „Martin Luther Bund“ a konkrétne s bratom generálnym 
sekretárom Michaelom Huebnerom ako aj prezidentom MLB, bratom biskupom Rentzingom. 
 
28. augusta som na pozvanie brata farára z cirkevného zboru ČCE v Dvakačovicích kázal na 
službách Božích miestneho zboru a potom nasledovala diskusia o činnosti našej cirkvi v ČR. 
 
 
Personálne: 
V tejto oblasti mi dovoľte spomenúť nasledovné:  
Veľmi sľubne vyzerala možnosť mať prvého nemocničného kaplana za našu cirkev vo FN 
Plzeň. O túto pozíciu sa aktívne uchádzal brat A. Eberson. Žiaľ po veľmi krátkej dobe po 
nástupe si túto pozíciu neudržal a tak môžem len konštatovať, že naša cirkev v sektorálnej 
pastorálnej starostlivosti zatiaľ zastúpenie nemá. 
V priebehu roka boli ordinovaní dvaja duchovní našej cirkvi – D.F. Žbánek, M. Damašek.  
V Slovenskom ev.a.v. cirkevnom zbore v Prahe prebehla voľba zborového farára a na ďalšie 
10 ročné obdobie bol zvolený M. Čop 
Církevní sbor ECAV v Praze si na svojom volebnom konvente po dlhšej pauze (2 roky) zvolil 
svojho zborového farára, ktorým sa stal od 1.1. 2022 T. M. Živný. 
 
Návštevy zborov: 
 
Január – návšteva predsedníctva CS ECAV v Brne 
11. február – prac. stretnutie pri realizácii koncepcie ECAV v ČR 
26. september – účasť na sl. Božích CS ECAV v Praze angl. mluvících (výpomoc pri 
konsekrácii sviatosti VP) 
17. október – účasť na volebnom konvente CS ECAV v Praze a na sl. Božích. 
 
Evangelicus: 
Časopis našej cirkvi vychádza ako ročenka. Od roku 2020 je aktivovaná aj elektronická verzia 
časopisu. Papierová verzia vyjde v novembri 2021 – plánovaná k termínu synody ECAV v ČR.  
 
Služobné cesty: 
Našu cirkev som zastupoval pri nasledovných podujatiach 
Január (1.1.) - Novoročná ekumenická slávnosť / Návsí 
   Týždeň modlitieb za jednotu kresťanov / Cirkev bratrská Praha 
Február - pohreb brata biskupa J. Niedobu v Bystřici 22. februára 2021 /LECAV 
August – Hodonín – odovzdanie daru rodine zasiahnutej tornádom 
  Dvakačovice – účasť na sl. Božích ČCE 
September – Wroclaw – návšteva cirkevného zboru a diecézy 

- Loučeň – výjazdné zasadnutie ŘV ERC 
November – Wisla, teologická, pastorálna konferencia SCEAV, LECAV, LOS ECAV a ECAV v ČR 
 
 
Záver 
  
Rok 2021 bol pre našu cirkev opäť náročný. Toto konštatovanie opakujem vo svojej správe už 
niekoľko rokov po sebe. Nie je to len tým, že sme museli nachádzať nové alebo iné spôsoby 
práce v zboroch ako aj v komisiách a na ústredí. S Božou pomocou, Jeho požehnaním 
a vedením a vašou angažovanosťou, úsilím a prácou sme toto zvládli. Oveľa náročnejšie je 
ako na nás dolieha deficit finančných prostriedkov, ktorých je každoročne menej a menej 
a my sme zatiaľ nedokázali nájsť odhodlanie k riešeniu tohto problému. Všetky doterajšie 
návrhy riešia situáciu iba čiastočne. Neexistuje ucelený pohľad, návrh, ktorý by dával zázemie 



 

pokoja a istoty pre duchovnú prácu a činnosť v cirkevných zboroch. Z udalostí ostatných 
týždňov však tiež nenaberám dojem, že by situácia bola už vyriešená a spela k úspechu. 
Zatiaľ synoda ECAV v ČR poverovala predsedníctvo, prípadne jednotlivých členov cirkvi 
k čiastočným úlohám v tejto oblasti. To prinieslo ako som už spomínal len čiastočné riešenia. 
Synoda je najvyšší zákonodarný orgán v cirkvi. Synoda nesie zodpovednosť za pôsobenie 
cirkvi, jej radosti i ťažkosti. 
 
Na záver svojej správy biskupa mi dovoľte vysloviť poďakovanie. Ďakujem Pánu Bohu za Jeho 
vedenie, požehnanie, posvätenie a všetko, čo sme od Neho počas uplynulého roka prijali.  
 
Ďakujem bratovi riaditeľovi úradu ECAV v ČR za spoluprácu, vzájomnú podporu pri našej práci  
ale predovšetkým za nasadenie pri organizovaní celocirkevných podujatí, záležitosti úradu 
a príprav pracovných materiálov k rokovaniu cirkevnej rady. Bez jeho nasadenia by mnoho 
aktivít nebolo možné realizovať.  
 
Ďakujem sestre Lenke Hudobovej, ako kurátorke ECAV v ČR z ktorou spolupracujeme pri 
vykonávaní úloh predsedníctva cirkvi vo vedení cirkvi. Túto úlohu vykonáva naďalej napriek 
osobným, pracovným a rodinným životným komplikáciám, čo si veľmi vážim. 
 
Taktiež ďakujem biskupskému sekretárovi bratovi Davidovi Jurechovi, ktorý  plní svedomito 
všetky úlohy vyplývajúce funkcie, ktorú zastáva.  
 
Ďakujem všetkým kolegom, kolegyni za spoluprácu.  
 
Ďakujem revíznej komisii za vykonávanie a plnenie svojej úlohy v priebehu celého roka.  ako 
aj všetkým Vám milí bratia a sestry, ktorí sa podieľate na tom, aby naša cirkev bola 
skutočným spoločenstvom veriacich v Ježiša Krista, nášho Pána. 
 
  

            Mgr. Marián Čop 

            biskup ECAV v ČR 

 


